
شهروند| ماجــرا از مردادماه  سال گذشته آغاز شد؛ 
زمانی که نخســتین اعتراض مــردم کازرون به طرح 
تقســیم شهرســتان کازرون با تعطیل کردن بازار و 
تجمع در مقابل دفتر امام جمعه این شهر شکل گرفت؛ 
تجمعاتی که بعد از آغاز  ســال جدید و در طی یک ماه 
گذشته شکل و شمایل جدی تری به خود گرفت تا جایی 
که حتی خبر رســید چند نفر در پی این اعتراضات در 
چهارشنبه شب گذشته کشته و چندین نفر بازداشت 
شده اند. خبری که واکنش وزارت اطلاعات را به دنبال 
داشت و در این واکنش گفته شد که این حوادث، بیش 
از آن که جنبه تقسیماتی داشته باشد، ریشه در عوامل 

دیگری دارد که باید مورد شناسایی دقیق قرار گیرد.
در این اطلاعیه  تاکید شده با تقاضای صاحب نظران 
منطقه و به  منظور بررســی دقیق و لحاظ پیشنهادات 
مردمی و رفع کاستی های موجود، طرح پیشنهادی تا 
تأمین خواسته های کارشناسی و منطقی مردم منطقه، 

در دفتر تقسیمات کشوری متوقف شده است
قصه از کجا شروع شد؟

 زمان انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
بود که حســین رضازاده، کاندیدای شــهر کازرون در 
وعده هــای انتخاباتی اش وعده داد کــه بخش هایی از 
شهرستان کازرون را جدا و شهرستانی جدید تشکیل 
خواهــد داد. انتخابات برگــزار و او راهی بهارســتان 
شد و یک سال پس از تشــکیل مجلس دهم یعنی از 
17مرداد سال گذشــته در پیامی تلگرامی خبر داد که 
به زودی این شهرستان جدید تشــکیل خواهد شد و 
طرح این موضوع به مجلس ارایه شده است. در همان روز 
نخستین اعتراض مردم به این طرح شکل گرفت. آنها به 
خیابان آمدند و به طرح تجزیه این شهرستان اعتراض 
کردند. این اعتراضات در اسفندماه  سال گذشته و بعد از 

شروع  سال جدید هم ادامه پیدا کرد. 
هرچند همزمان با ایــن اعتراضات اعلام شــد که 
مسئولان اســتانی و فرماندار کازرون درخواست های 
مردم کازرون را پیگیری خواهند کرد و کارشناســان 
وزارت کشور به ریاست ســعید جلالی، مسئول دفتر 
تقســیمات کشــوری برای توجه به خواسته مردم به 
کازرون خواهند آمد، اما معترضان به این طرح در نامه ای 
از علی لاریجانی، رئیس مجلس خواستند تا به صورت 
نیابتی نمایندگی کازرون را قبول کند و آنها حســین 

رضازاده را به عنوان نماینده شهرشان قبول ندارند.
سودای یک شهرستان جدید 

شهرســتان جدید که طرح آن به مجلس ارایه شد، 
کوه چنار نام دارد؛ ترکیبی از دو نام کوهمره نودان و چنار 
شیجان دو شهر از توابع شهرستان کازرون. در تقسیمات 
ارایه شده به مجلس بیشاپور و امامزاده سیدحسین که 
جزو مناطق تاریخی، مذهبی و تفریحی شهرســتان 

کازرون است، در شهرستان جدید قرار می گیرد.
شــهر چنار شــاهیجان در مســیر ارتباطی بین 
استان های فارس، خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد 
قرار دارد و شهری توسعه نیافته و فقیر است. نودان هم 
شهری است در بخش کوهمره شهرستان کازرون که 

جمعیتش در سال 1۳۹۵ برابر با ۲،۸۹۲ تن بوده  است.
معترضان چه می گویند؟

معترضان این طرح می گویند که حســین رضازاده 
متعلق بــه همــان منطقه ای اســت که خواســتار 
شهرستان شــدن آن شــده و این به آن معناست که 
می خواهد امکانات محدود کازرون را محدودتر کرده و 

شرایط شهرستان جدید را بهبود بخشد.
اما محمد خرسند، امام جمعه کازرون در واکنش به 
این طرح گفته بود: »امامزاده ســید حسین، بیشاپور، 

دشت برم و انارستان متعلق به شهرستان کازرون از قبل 
بوده و خواهد بود و اگر قرار باشد طرحی هم انجام شود، 
این مناطق در کازرون باقی خواهند ماند و جدا نخواهند 

شد.«
ریشه اعتراضات

هرچند دلیل اصلی اعتراضات مردمــی در کازرون 
به مخالفــت آنها با تقســیم این 
شهرستان بیان می شود، اما عده ای 
ریشه این اعتراضان را در چارچوب 
مشــکلات اقتصادی و معیشتی 
مردم تعبیــر می کننــد. بهرام 
پارســایی نژاد، نماینده شیراز در 
مجلس، پیشتر در اظهاراتی عامل 
اصلی این ناآرامی هــا را اعتراض 
به تقسیمات کشوری ندانسته و 
گفته بود: همان اعتراضاتی است 
کــه به طورکلــی در بخش های 
دیگر جامعــه هــم می بینیم و 
شاهدیم که مردم نسبت به وضع 
معیشتی و اقتصادی و همچنین 

اوضاع اشــتغال اعتراض دارند و به نظر می رسد مردم 
ســعی می کنند با اتکا به این بهانه ها صدای خود را به 
گوش مسئولان برسانند.همچنین محمدامین مهرورز 
یک عضو شــورای شــهر کازرون هــم در گفت وگو با 
»اعتمادآنلاین« در تشریح ریشه حوادث اخیر کازرون 
به وعده های انتخاباتی نماینده این شهرســتان اشاره 
کرد و گفــت: اخیرا امام جمعه قائمیــه نیز چندین بار 
سخنرانی های مهیجی داشت و تهدید کرد که اگر این 

طرح به نتیجه نرسد، مردم اسلحه دارند و راه قائمیه را که 
شاهراه ارتباطی است، می بندند. درواقع این صحبت ها 

باعث تنش های فوق العاده ای در کل منطقه شد.
مهرورز گفت: »بعد از برگزاری تجمع های مختلف 
اعلام کردند که دو دهستان دشــت برق و انارستان را 
به کازرون الحاق می کنند، ولی با این وجود بحث های 
مختلفی در شــهر مطرح می شد 
مبنی بر این که در آینده احتمالا 
استان فارس به استان های فارس 
غربی و شــرقی تقسیم می شود و 
اگر کازرون تقسیم شود، فرصت 
مرکز استان شــدن را از دســت 
می دهد. همین باعث شــد مردم 
واکنش نشــان دهند و کل طرح 
را نپذیرند. چون ســابقا در زمان 
نمایندگی آقای باقری نژاد بخش 
دشت ارژن که الان متعلق به شیراز 
است، نیز از کازرون جدا شده بود. 
مردم می گویند که چرا باید هر بار 
کازرون کوچکتر شود و حالا چرا 
باید زادگاه نماینده جدا شــود؟ این درحالی است که 
بخش »جلوگالاده« به لحاظ قدمت و جمعیت از قائمیه 
بزرگتر و قدیمی تر است و فاصله اش نیز از کازرون بیشتر 
اســت. مردم می گویند چرا این بخش جدا نمی شود؟ 
مردم می گویند چرا نماینده باید کل مسائل و پروژه های 
شهرستان را رها کند و فقط به دنبال ارتقای زادگاه خود 
باشد؟ نماینده کازرون از روزی که نماینده شده، حتی 

یک جلسه عمومی هم با مردم کازرون نداشته است.« 

عضو شــورای شــهر کازرون گفت: »برخی کارها 
حساسیت مردم را نیز بیشــتر کرده است. ازجمله در 
دوراهی بوشــهر که یک راه آن به کازرون و دیگری به 
قائمیه می رود، تابلویی نصب شده که مردم را تشویق 
می کند از مسیر قائمیه به شیراز بروند، چون به لحاظ 
مسافت 10کیلومتر نزدیک تر از مسیر کازرون است. این 
باعث حساسیت مردم شده است. ضمن این که نماینده 
از روزی که شــروع به کار کرده، تمــام فکرش ارتقای 

قائمیه است، گویی که کازرونی نیست.«
قول و قرارها

امام جمعه کازرون هم که یکــی از معترضان جدی 
به طرح جدایی کازرون است، در خطبه های سه هفته 
پیش نمازجمعه این شهرستان با ارایه گزارشی از سفر 
یک هفته ای خود به تهران و دیدار با مســئولان گفته 
بود: دیگر هیچ تجمعی نباید در کازرون شکل بگیرد، 
چراکه مسئولان قول پیگیری دغدغه ها را داده  اند و بحث 

تشکیل شهرستان جدید هم متوقف شده است.
اما این اعتراضات ادامه پیدا کرد تا این که چهارشنبه 
شب گذشته خبر رسید چند نفر در پی این اعتراضات 
از سوی پلیس کشــته و عده ای هم بازداشت شده اند، 
درحالی که واکنش ها به این خبر در فضای مجازی اوج 
گرفته بود، امام جمعه کازرون در گفت وگو با »مهر« با 
بیان این که قول می دهد مطالبات مردم را دنبال کند، 
گفت همان طور که مسئولان نیز گفتند، هیچ تغییری 
در کازرون صورت نگرفت و در رابطه با ایجاد تغییرات نه 
ابلاغی در کار بود، نه بخشنامه ای، اما این تجمعات چند 

روز اخیر چه دلیلی داشت؟
 او گفت: »در تجمعات قبلی، خودم نیز شرکت کردم، 
چون خواسته های مردم را بحق می دانستم و همین کارم 
نیز باعث شد به من اتهام زدند که محرک این اتفاقات 
بنده هســتم، اما من به خاطر انقلاب و اسلام و مردم از 

آبروی خودم نیز می گذرم و هیچ اشکالی هم ندارد.«
 بحران تقسیمات کشوری در گذشته

این نخستین بار نیست که اعتراض های مردمی درباره 
تقسیمات یک استان مطرح شده است؛ این موضوع از 
همان سال های ابتدایی پس از انقلاب اسلامی در بعضی 
از استان های کشور مطرح شده و بعضا موضوع درگیری 
بوده است. تقسیمات کشوری حتی در استیضاح دو وزیر 
کشور سابق از دو گرایش سیاسی مختلف یعنی علی اکبر 
ناطق نوری و عبدالله نوری نیز مطرح شد و در دولت های 
مختلف وعده ارایه »طرح جامع تقسیمات کشوری« 
داده شد، اما درنهایت تاکنون این طرح هیچ گاه نهایی 
نشده اســت. قانون برنامه دوم توسعه، دولت را موظف 
کرده بود که »طرح جامع تقســیمات کشوری« را تا 
پایان این برنامه یعنی  ســال 7۸ به مجلس ارایه کند. 
این موضوع یکی از موارد اســتیضاح عبــدالله نوری، 
وزیر کشــور دولت محمد خاتمی بود. پس از گذشت 
۲0 سال از اما وزارت کشور دولت حسن روحانی بار دیگر 
برای اظهارنظر درباره »پیش نویس لایحه تقســیمات 
کشوری« فراخوان منتشــر کرد. لایحه دولت حسن 
روحانی برای تقسیمات نیز شــامل تعاریف می شود 
و همچنان طرحی که براســاس آن همه تقســیمات 

کشوری از پیش مشخص شده باشد، وجود ندارد.
تبدیل قزوین به اســتان و جدا شــدن آن از استان 
زنجان در  ســال7۳، تبدیل شــدن بجنورد به استان 
در  ســال ۸0، درخواست برای جدا شــدن شاهرود از 
ســمنان در دولــت احمدی نژاد و ایجاد شهرســتان 
گراش در جنوب استان فارس در دولت حسن روحانی، 
از مهمترین و گســترده ترین موضوعات اعتراض های 

مربوط به تقسیمات کشوری در گذشته بوده است.

شهروند| انتخابات هیأت رئیســه مجلس دهم 
که وارد سومین  ســال خود شده، قرار است که ششم 
خردادماه برگــزار شــود. در دو دوره قبلی انتخابات 
هیأت رئیسه مجلس دهم، فارغ از این که ترکیب آن با 
چه آرایشی روبه رو شده، همواره با حاشیه های زیادی 
نیز همراه بوده است؛ به نظر می رسد که این دوره نیز 
بدون حاشیه نخواهد بود. بعضی از نمایندگان مجلس 
معتقدند که اصولگرایان درصدد آن هســتند که با 
یک کاندیدا به رقابت با لاریجانی برخیزند. استدلال 
اصولگرایان در ایجاد رقابت با رئیس کنونی مجلس به 
این دلیل است که آنها معتقدند که لاریجانی مماشات 
زیادی در مســائل مختلف در مقابل دولت به خرج 
می دهد. برخی هم از احتمال حذف علی مطهری از 
کرسی نایب رئیسی مجلس ســخن می گویند. یک 
عضو فراکســیون ولایی مجلس نیز گفته که برخی 
اعضا خواهان ورود مســتقلین به انتخابات هستند.

اظهارنظرها در مورد ایــن دوره از تغییرات انتخابات 
هیأت رئیسه متفاوت است؛ برخی از نمایندگان بر این 
اعتقاد هستند که این دوره تغییرات در هیأت رئیسه 
زیاد خواهد بود. برخی دیگر اما خلاف این را می گویند 
و معتقدند که تغییرات در ترکیب هیأت رئیسه زیاد 
نخواهد بود. از ســوی دیگر، بســیاری از نمایندگان 
می گویند که تعامل هیأت رئیســه با نمایندگان زیاد 
نبوده اســت. برخی از تحلیلگران در این انتخابات از 
هم افزایی بین فراکســیون امید و فراکسیون ولایی 
می گویند. اتفاقی که اگر بیفتــد در نوع خود جالب 
توجه خواهد بود و اما نکته جالب توجه دیگر خبر توافق 
فراکسیون ها برای ارایه فهرست واحد در این دوره از 

انتخابات است.
 تعامل هیأت رئیسه مجلس با نمایندگان 

متوسط بوده است
یک عضو فراکســیون امید مجلس معتقد است 
که تعامل هیأت رئیســه فعلی با نمایندگان متوسط 
بوده است. پروانه مافی، نماینده تهران در گفت وگو با 
اعتمادآنلاین ادامه داد: ما انتظار داشتیم هیأت رئیسه 
از نظرات نمایندگان هم استفاده کند. برای مثال من 
تنها یک جلسه به هیأت رئیسه دعوت شدم که نظراتم 
را راجع به اداره مجلس و بهتر اداره شدن هیأت رئیسه 
و برنامه ها بگویم. این عضو کمیســیون شــوراها در 

ادامه تأکید کرد: اما انتظــار می رفت که این تعامل و 
نظرگیری از سایر نمایندگان بیشتر از اینها باشد اما 
می دانم که بســیاری از نمایندگان حتی یک بار هم 
دعوت نشدند، لذا از این جهت باید تعامل بیشتر شود. 
مافی خاطرنشان کرد: رئیس مجلس نسبت به سایر 
اعضای هیأت رئیسه با نمایندگان تعامل مناسب تری 
دارند و هر وقت از ایشان خواستیم، رفتیم و توانستیم 
حرف های مان را بزنیم. عضو کمیسیون شوراها و امور 
داخلی مجلس در خصوص راهــکار بهبود عملکرد 
هیأت رئیســه گفت: هیأت رئیســه باید برنامه های 
راهبردی داشته باشد. یکی از ضعف های هیأت رئیسه 

مجلس این اســت که روزمرگی 
بر آن حاکم است و دستور روز را 
اجرا می کند. نگاه های بلندمدت 
و راهبردی را کمتر در برنامه های 
آنها دیده ایم. هیأت رئیسه اگر در 
این مســیر تغییر جهت بدهد، 
قطعــا بهتــر خواهد بــود. این 
نماینده تهران بــا تأکید بر لزوم 
تغییر در هیأت رئیســه تصریح 
کرد: باید تغییرات چشمگیر در 

هیأت رئیسه انجام شــود. هنوز صحبتی درخصوص 
انتخابات هیأت رئیسه در فراکسیون امید نشده است 

اما امید داریم که تغییرات در هیأت رئیسه انجام شود.
بین فراکسیون امید و فراکسیون ولایی 

هم افزایی وجود دارد
رئیس فراکســیون ولایی مجلس درباره اختلاف 
 نظر فراکســیون متبوعش با فراکسیون امید گفت: 
نمایندگان باید نیازهای مردم را مبنای کار خود قرار 
دهند. اگر نمایندگان مجلــس نیازهای مردم را مبنا 
قرار دهند، هم افزایی لازم ایجاد می شود، در خیلی از 
زمینه ها هم وجود دارد و بین ما و فراکسیون امید این 
هم افزایی وجود دارد. البته شاید بعضا جرقه هایی ایجاد 

شود اما از سمت هر دو فراکسیون کنترل شده است. 
حمیدرضا حاجی بابایی با اشاره به این که معتقد است 
نهادها نیاز به همراهــی و وحدت دارند، گفت: قطبی 
کردن مجلس به هیچ عنوان به صلاح مردم نیســت، 
قطبی کردن با این که هر تشکلی کار خود را انجام دهد، 
متفاوت است. فضای مجلس فضایی خوب است. وی 
افزود: این که نمایندگان به یکدیگر بی حرمتی کنند 
یا رو در روی هم قرار بگیرنــد اصلا به نفع مجلس و 
مردم نیست. در بســیاری از مسائل نظرات مخالف و 
موافق وجود دارد، اما فضای دو قطبی و کشمکش با 

اختلاف نظر متفاوت است. 
احتمال ورود زنان به 

لیست ها 
فراکســیون  ســخنگوی 
مســتقلین مجلس گفت: تمام 
تلاش و دغدغه ما در حال حاضر 
این اســت که در صورت تمایل 
بتوانیم  دیگر  فراکســیون های 
فهرست واحدی برای انتخابات 
هیأت رئیسه ارایه کنیم. مهرداد 
لاهوتی در گفت وگو با ایلنا درباره 
احتمال انتشار فهرست واحد فراکسیون ها در انتخابات 
هیأت رئیسه مجلس گفت: در فراکسیون مستقلین 
ولایی بحث هایی در این باره مطرح شــده اســت، اما 
بنای فراکسیون ولایی در جلسه روز پنجشنبه بر این 
اساس مشخص شد که اگر دو فراکسیون دیگر تمایل 
و توافق داشته باشند که فهرســت واحد ارایه شود، 
فهرست واحد منتشر می شود. سخنگوی فراکسیون 
مستقلین مجلس شورای اســلامی افزود: من تصور 
می کنم در این انتخابات هم تغییرات زیادی نخواهیم 
داشت. در تلاش هستیم اگر دو فراکسیون دیگر تمایل 
داشته باشند، فهرست واحد ارایه کنیم. وی در پایان 
گفت: اگر فراکسیون ها توافق کنند، احتمال ورود زنان 

به فهرست ها هم وجود دارد، اما درحال حاضر صحبتی 
در این باره نشده است. در مجموع تمام تلاش و دغدغه 
ما درحــال حاضر این اســت که در صــورت تمایل 
فراکســیون های دیگر بتوانیم فهرست واحدی برای 

انتخابات هیأت رئیسه ارایه کنیم.
تغییرات گسترده در هیأت رئیسه مجلس 

عضو فراکســیون نمایندگان ولایی مجلس گفت: 
موافقان رقابت برای کسب کرسی ریاست می گویند 
مماشــات بیش از حد لاریجانی با دولت، اســتقلال 
مجلس را زیر سوال برده است. جبار کوچکی نژاد در 
گفت وگو با نامه نیوز درباره نحوه حضور فراکســیون 
نمایندگان ولایی در انتخابات هیأت رئیســه مجلس 
گفت: دوســتان اصولگرا نظرات مختلفی داشــتند؛ 
برخی می گویند مستقل ورود کنیم، برخی دیگر روی 
ائتلاف با دیگر فراکسیون ها بحث داشتند اما هنوز در 
مباحث به جمع بندی نرسیده ایم. وی درباره تصمیم 
فراکســیون نمایندگان ولایی برای رقابت در سطح 
ریاست اظهار کرد: برای رقابت در سطح ریاست هنوز 
به جمع بندی نرســیده ایم، اما در سطح نواب رئیس، 
دبیران و کارپردازان رقابت خواهد شد. عضو فراکسیون 
نمایندگان ولایی مجلس درباره میزان جدی شدن 
پیشنهاد رقابت بر سر کسب کرسی ریاست مجلس در 
این فراکسیون گفت: نظراتی وجود دارد، اما این نوع 
نظرات ضعیف اســت. وی درباره احتمال رأی ندادن 
برخی اعضای فراکسیون نمایندگان ولایی به نامزد 
فراکسیون برای کسب کرسی ریاست مجلس بیان 
کرد: اگر درنهایت روی مســأله رقابت برای کســب 
کرسی ریاست به تفاهم برسیم، رأی گیری می شود 
و اگر به تصویب برســد، اعضا تمکین می کنند. این 
نماینده اصولگــرای مجلس درباره میــزان اقبال در 
فراکسیون نمایندگان ولایی به پیشنهاد رقابت مستقل 
بر سر کسب کرسی ریاست گفت: باید مقداری صبر 
کرد چون جهت گیری ها هنوز کاملا روشن نیست، در 
مجموع به نظرم اقبال به این دیدگاه ضعیف است. وی 
درباره میزان تغییرات هیأت رئیسه مجلس برای  سال 
سوم افزود: معتقدم تغییرات زیاد خواهد بود حتی در 
نواب رئیس هم تغییر را شاهد خواهیم بود. البته آقای 
پزشــکیان می ماند اما احتمال تغییر آقای مطهری 

خیلی زیاد است.

رهبری

دولت

اعتراض مردم کازرون به طرح انتزاع بخشی از این شهرستان و واکنش به حوادث این اعتراضات همچنان ادامه دارد

داستان جدایی

سومینانتخاباتهیأترئیسهمجلساوایلخردادبرگزارمیشود

رقابت پنهان یا همسویی آشکار

علی اکبر ناطق نوری: 

برجام حاصل تصمیم همه نهادهای 
کلیدی نظام بود

ایرنا|  عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت: نبایــد از این موضوع غافل شــویم که 
مذاکره و پذیرفتن برجام حاصل تصمیم گیری 
مجموعه نهادهــای کلیدی نظــام همچون 
دولت، مجلس، شــورایعالی امنیــت ملی و با 
نظر مســاعد رهبر معظم انقلاب بوده اســت. 
حجت الاســلام ناطق نوری در دیــدار برخی 
از خبرنگاران و ســردبیران ایرنا، درخصوص 
موضوع برجــام و خروج آمریــکا از آن افزود: 
رهبر معظم انقــلاب ضمن اعلان بی اعتمادی 
به آمریــکا، کلیات برجــام را تایید کردند که 
بدون اذن ایشــان هم، برجام از ســوی ایران 

قابل پذیرش نبود.
 ایشــان مکرر تیم مذاکره کننــده را تایید 
و حمایت کردنــد ضمن این کــه پیش بینی 
بدعهدی و خروج آمریکا را هــم کرده بودند، 
لذا موضوع خروج آمریــکا از برجام خیلی هم 
غیرمنتظره نبود. وی ادامه داد: هرچند برجام 
همه اهداف ایــران را تامین نکــرده اما آثار و 
فوایدی داشــته که قابل توجه است. مطلبی 
که متاســفانه گاهی مورد غفلــت برخی قرار 
می گیرد این است که پیش از برجام ایران در 
ذیل بند هفت منشور سازمان ملل قرار داشت.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس: 

 اتحاد و انسجام ضرورت امروز جامعه 
ما است

ایسنا|  نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی مجلس با تاکید بر این که 
اتحاد و انســجام کامل در شرایط امروز کشور 
یک ضرورت اســت، گفت: ترامــپ به دنبال 
ایجاد تنش در کشور ما و استفاده از آن است. 
لــذا باید بــا دوری از احساســی عمل کردن، 
عاقلانــه و حکیمانــه در عرصــه داخلــی و 
بین المللــی کار کنیم. کمــال دهقانی اظهار 
کرد: گروه هــا و جناح های سیاســی مختلف 
کشــور همواره در موضوعات مرتبط با منافع 
ملی انسجام و اتحاد کامل داشته و رفتارهایی 
به دور از احساســات را اتخاذ می کنند اکنون 
نیــز در موضوع برجام باید همــه در پیگیری 
منافع ملی تاکید کنیم. وی ادامه داد: در طول 
چند  سال گذشته گروه ها در موضوع هسته ای 
و برجام حــول منافع ملی متحد شــدند. در 
این بین افرادی بودند کــه نظر خلاف برجام 
داشــتند که معتقدم باید صحبت های آنها را 
شــنید. اما درنهایت آن چه نهادهای رســمی 
همچون مجلس و دولت براساس دیدگاه های 
مقام معظم رهبــری دنبال می کنند را مدنظر 
قرار داد. این بدان معناست که طبق تاکیدات 
رهبر معظم انقــلاب و رئیس جمهوری و وزیر 
خارجه در صورت ارایــه تضمین های لازم از 

سوی اتحادیه اروپا در برجام خواهیم ماند.

محسن کوهکن مطرح کرد:

چرا به ما می گویید کاسب تحریم
مهر|  محســن کوهکن یکی از نمایندگانی 
که پرچــم آمریکا را در جلســه علنی مجلس 
به آتش کشید، نوشــت: پرچم نماد حاکمیت 
یک کشور و تفکر سیاســی آن است، نه ملت. 
این عضــو اصولگرای مجلس بــا بیان این که 
مردم خوب معنای آتــش زدن پرچم آمریکا 
را می فهمنــد، تصریح کــرد: این اقــدام به 
معنای اوج نفرت از یک حاکمیت سیاســی و 
ظالم اســت. من تصور می کنم که عده ای به 
دنبال بهانه تراشی و توجیه اقدامات خودشان 

هستند. 
وی اظهار کرد: مــا امروز برای حفظ وحدت 
چیزی نمی گوییم؛ چقدر در این کشور عده ای 
را تحقیر کرده و علیه آنها فضاســازی کردند 
که اینها دلواپس و کاسب تحریم اند؟! الان که 
این اتفاق افتاده و مشخص شده که امید بستن 
به آمریکا غلط بوده، حداقــل یک جو انصاف 
داشته باشند و بگویند اشتباه کردیم که بیش 
از حد اعتماد کردیــم. این کار را که نمی کنند 

هیچ، طلبکار هم شده اند.

میرسلیم: 

معلوم نیست اروپا بتواند مانع 
فروپاشی برجام شود

مهر|  عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه 
اســلامی گفــت: معلــوم نیســت در مقابل 
تحریم هــای آمریکا، اروپایی هــا بتوانند مانع 
فروپاشــی برجام شــوند. وی با ابراز ناامیدی 
از آینــده برجام، با وجود پشــتیبانی ظاهری 
طرف های غربی گفت: معلوم نیست در مقابل 
تحریم هــای آمریکا، اروپایی هــا بتوانند مانع 
فروپاشی برجام شــوند. دلیل اصلی آن را نیز 
باید استقلال بنگاه های اقتصادی و پولی اروپا 
از تصمیم گیران سیاســی کشورهای اروپایی 
ذکر کرد. میرســلیم در همین بــاره تصریح 
کرد: یکی از مســئولان اقتصادی اروپایی که 
با ما ســابقه همکاری مفیــد دارد، صریحا به 
من گفت که مــا می دانیم حق با شماســت، 
اما اگر بخواهیم با شــما ادامــه دهیم، گرفتار 
فرآیند تحریم آمریکایی می شــویم و خسارت 
جبران ناپذیری گریبان مــا را می گیرد؛ پس 
ناگزیریــم علی رغم میل باطنی، شــما را رها 

کنیم.

رهبر معظم انقلاب  اسلامی: 

 آزادی فلسطین سنت الهی است
 آمریکا هیچ غلطی نمی تواند بکند

پایگاه اطلاع رســانی دفتــر مقام معظم 
رهبری| در اولین روز از ماه مبارک رمضان، حسینیه 
امام خمینی)ره( یکپارچه منور به نور کلام خدا بود 
و قاریان، مناجات خوانان و مدیحه ســرایان قرآنی 
به مدت سه ســاعت در حضور رهبر معظم انقلاب 
اسلامی محفل انس با قرآن کریم برپا کردند.رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در این دیدار یکی از نیازهای 
ضروری امروز امت اســلامی را لــزوم »نزدیکی به 
قرآن و عمل به دستورات آن« دانستند و با تأکید بر 
این که مشکلات کنونی دنیای اسلام ازجمله شرایط 
تأسف بار فلســطین و جنایات رژیم صهیونیستی 
به ویژه در روزهای اخیر، نتیجه دوری امت اسلامی 
از قرآن است، گفتند: بیت المقدس پایتخت فلسطین 
است و به توفیق الهی، فلسطین از دست دشمنان 
خلاص خواهد شــد و آمریکا و اذنــاب آن در قبال 
حقیقت و سنت الهی هیچ غلطی نمی توانند بکنند.
حضرت آیت الله خامنه ای لزوم توجه بیشتر به قرآن 
در همه ابعاد زندگی را خاطرنشان کردند و با اشاره 
به مصایب و بلایای دنیای اسلام به ویژه شرایط مردم 
فلسطین گفتند: در این چند روز جنایات رژیم خبیث 
و جعلی صهیونیستی در به شهادت رساندن ده ها نفر 
و زخمی کردن هزاران فلسطینی را دیدید. در چنین 
شرایطی برخی گله می کنند که چرا آمریکا موضع 
نمی گیرد در حالی  که آمریکا و بسیاری از دولت های 
غربی شریک جرم این جنایات هستند.رهبر معظم 
انقلاب اسلامی با تأکید بر این که باید امت اسلامی، 
دولت های اسلامی و حکومت های اسلامی در قبال 
این جنایات موضع بگیرند، خاطرنشان کردند: قرآن 
به ما می گوید باید در مقابل دشــمنان دین و کفار 
سرسخت باشید و در میان خودتان با مهربانی رفتار 
کنید، اما اکنون به دلیل دوری از قــرآن، در دنیای 
اســلام شــاهد جنگ و اختلاف میان مسلمانان و 
تسلیم بودن در مقابل کفار هستیم.حضرت آیت الله 
خامنه ای با تأکید بر این که دشمنی ها با اسلام تمامی 
ندارد، افزودند: اگر امت اسلامی به قرآن نزدیک شود، 
همان گونه که قرآن فرموده، بلاشک بر دشمن غلبه 
خواهند کرد زیرا این وعده الهی است.ایشان تلاوت 
و جلسات قرآنی را مقدمه  تدبر در قرآن و فهم و عمل 
به آن برشمردند و خطاب به جوانان ایرانی و انقلابی 
گفتند: انس و آشنایی خود را با قرآن روزبه روز افزایش 
دهید زیرا فهم قرآن و عمل به آن مایه قوت و اقتدار 
و عزت شما خواهد شد.رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در پایان با طلــب مغفرت از خداونــد متعال برای 
شهدای روزهای اخیر فلسطین و همچنین با طلب 
استقامت بیشتر برای مبارزان راه حق تأکید کردند: 
آمریکا و همدستان او در قابل  سنت تخلف ناپذیر الهی 
مجبور به شکست و تسلیم خواهند بود.در این محفل 
نورانی جمعی از اساتید و پیشکسوتان، قاریان جوان، 
گروه های جمع خوانی، تواشــیح و مدیحه سرایی و 
مناجات خوانان به اجرای برنامه پرداختند.در پایان 
این مراسم نماز مغرب و عشاء به امامت رهبر انقلاب 

اسلامی اقامه شد.

رئیس جمهوری: 

آمریکا از هر زمان دیگر در جهان اسلام 
منفورتر است

دولت|  حسن روحانی پیش از ترک تهران برای 
شرکت در اجلاس فوق العاده سران سازمان همکاری 
اسلامی در استانبول، در جمع خبرنگاران در فرودگاه 
مهرآباد گفت: انتقال سفارت آمریکا به قدس شریف 
بر خلاف قوانین و مقررات بین المللی است و آمریکا از 

هر زمان دیگر در جهان اسلام منفورتر است.
رئیس جمهوری با بیان این که سفر به استانبول 
به دعــوت آقای اردوغــان، رئیس جمهوری ترکیه 
و رئیس دوره ای ســازمان همکاری اسلامی برای 
شــرکت در اجلاس فوق العاده ســران این سازمان 
انجام می گیرد، گفت: این اجلاس با هدف بررســی 
دو حادثه فاجعه بار برگزار می شود که نخستین مورد 
به انتقال غیرقانونی و فاجعه آمیز سفارت آمریکا به 
بیت المقدس بازمی گردد و حادثه دوم نیز موضوع 
کشــتار بی رحمانه مردم فلســطین توسط رژیم 
صهیونیستی است.روحانی انتقال سفارت آمریکا به 
قدس شریف را برخلاف مقررات و قواعد بین المللی 
و مصوبات شــورای امنیت برشــمرد و تأکید کرد: 
بی تردید این کار خشم کشورهای مسلمان جهان را 
برانگیخته و از هر زمان دیگر امروز آمریکا در دنیای 
اسلام و در افکار عمومی جهان اسلام منفورتر شده 
است.رئیس جمهوری گفت: موضوع دیگر، کشتار 
وسیع مسلمانان فلسطین اســت که برای دفاع از 
سرزمین خود و بازگشــت به خانه هایشان تلاش 
می کنند. صهیونیست ها مردم فلسطین را که در یک 
راهپیمایی مسالمت آمیز و غیرمسلحانه شرکت کرده 
بودند به خاک و خون کشیدند و ده ها فلسطینی را 
شهید و  هزاران نفر آنان را مجروح کردند.او گفت: این 
جنایت اول صهیونیست ها نیست، چرا که در طول 
70 سال گذشته پیوسته این جنایات را تکرار کرده اند 
و در حقیقت کشــتار و مجروح کردن فلسطینی ها 
در روز نکبت، تازه ترین جنایت رژیم صهیونیستی 
از سلسله جنایات 70 ســاله صهیونیست ها علیه 
مردم مظلوم فلسطین است.رئیس جمهوری تأکید 
کرد: به نمایندگی از ملت بزرگ ایران، می خواهم به 
ملت بزرگ فلسطین تسلیت عرض کنم و بگویم که 
جمهوری اسلامی ایران همواره مدافع مظلومین بوده 
و یکی از آرمان های مهم ایــن انقلاب، آزادی قدس 
شریف و فلسطین اشغالی است و ملت ما این آرمان را 

همچنان مدنظر دارد و این راه را ادامه می دهد.
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برخی از نمایندگان بر این 
اعتقاد هستند که این دوره 
تغییرات در هیأت رئیسه 

زیاد خواهد بود. برخی دیگر 
اما خلاف این را می گویند و 

معتقدند که تغییرات در ترکیب 
هیأت رئیسه زیاد نخواهد بود

معترضان طرح جدایی 
بخش هایی از  شهر کازرون 

می گویند که حسین رضازاده 
نماینده این شهر متعلق به همان 

منطقه ای است که خواستار 
شهرستان شدن آن شده و این 
به آن معناست که می خواهد 
امکانات محدود کازرون را 
محدودتر کرده و شرایط 

شهرستان جدید را بهبود بخشد


